
رئیس مجلس خبرگان رهبری گفت: فقها پس از 
غیبت امام عصر)عج( به نیابت از ایشان نواب ایشان 
هس��تند و به عبارت دیگ��ر امام عصر)ع��ج( آنان را 

منصوب کرده است. 
به گزارش ایسنا، آیت الله محمد یزدی که در مراسم 
بزرگداش��ت روز معلم در دانشگاه دفاع ملی شرکت 
کرده بود گفت:  فقها نواب امام عصر )عج( هستند و 
اگر فقیهی وارد حاکمیت شود سایر فقها نمی توانند 
در مسائل حاکمیتی دخالت کنند بلکه فقط می توانند 
در فقه، فتوا بدهند. رئیس مجلس خبرگان رهبری 
با بیان این مطلب افزود: خبرگان رهبری تشخیص 
دادند که در بین منصوبان ام��ام عصر )عج( یک نفر 
شایسته تر از سایر فقهاست و او را انتخاب کردند و او 
باید در چارچوب مقررات اسلامی حرکت کند و دیگر 

شورایی نمی توان رهبری کرد. 
آیت الله یزدی با اش��اره به این موضوع تأکید کرد: 
شورایی بودن یک مسأله است و مشورت کردن مساله  
دیگر. او همچنین در ادامه گفته اس��ت:   دین بدون 
رهبری و بدون ولی اصلا دین نیست. دینی که رهبر 
بالای سرش نباشد تا به متدینین بگوید این مسأله 
از دین اس��ت و باید رعایت شود و فلان مسأله از دین 
نیست و نباید بدعت گذاشته شود، باید فردی از طرف 

خدا دین و آسمان نصب شده باشد. 
آیت الله یزدی خاطرنشان کرد: امام عصر )عج( در 
غیبت کبری رهبری را به عنوان نیابت به فقهای دین 
واگذار کردند. به بیان روشن تر حضرات فقهایی که در 
حوزه های کوچک و بزرگ علمیه در سراسر ایران یا 
عراق یا سایر کشورهای جهان حضور دارند نواب امام 
عصر )عج( هستند. حالا مردم این مسأله را بپذیرند و 

یا نپذیرند. 
آیت الله یزدی افزود:  فقیه منتخب مردم نیس��ت، 
بلکه نیابتا منصوب ام��ام زمان )عج( اس��ت و مردم 
پشتوانه اجرایی امامت هستند. امام علی )ع( نه این که 
به کمک مردم خلیفه شد بلکه خلیفه بود. اما به کمک 
مردم توانس��ت خلافتش را اعمال کند. بین قدرت 
اعمال و توانایی برای اجرا خیلی فرق اس��ت. فقهای 
عظام حق ولایت را دارند نه این که به وسیله  مردم این 
حق به آنان داده شود.  فقهای عظام جانشینان امام 

هستند. 
وی افزود: ما توفیق یافته ایم در زمانی زندگی کنیم 

که یکی از برجس��ته گان از نواب حضرت امام )عج( 
توانس��ت نظام اس��لامی و الهی را در قیافه حکومت 
پیاده کند. البته هر فقیهی ولی نیس��ت و هر ولی ای 
فقیه نیست. نه هر کس فقیه شد می تواند ولی باشد 
و نه هر کس ولی ش��د می تواند فقیه باشد. در این جا 
نمی توانم فلسفه قبض و بس��ط را تشریح کنم. ولی 
اختصارا می گوییم که در جایی که طاغوتیان حاکم 
هستند علی )ع( خانه نشین می ش��ود امام حسین 
)ع( کشته می شود و امام حسن )ع( شهید می شود 
و امام صادق )ع( مجبور به درس دادن می ش��ود اما 
وقتی مردم حمایت می کنند علی )ع( خلیفه و ولی 
می شود و مردم را یاری می کند و حکومت اسلامی را 
در عمل نشان مردم می دهد. وی افزود:  اگر چهار سال 
حکومت حض��رت علی)ع( نبود حکومت اس��لامی 
نداش��تیم. دوران حکومت حضرت علی )ع( دوران 
برجسته حاکمیت اس��لامی بود که شبیه به دوران 
حاکمیت پیامبر اکرم )ص( هم جنگ داش��ت و هم 
صلح. رئیس مجلس خبرگان رهبری خاطرنش��ان 
کرد:   اگر فقیهی از طرف فقها یا مردم انتخاب ش��د 
و وارد حاکمیت ش��د و حکومت را به دس��ت گرفت 
و به قول ما مبسوط الید شد سایر فقها در حاکمیت 
دخالت نمی کنند. می توانند فتوا بدهند برای احکام 

اس��لام اما نمی توانند فتوای حکومتی بدهند. سایر 
فقها نمی توانند در مسائل حاکمیتی ازجمله موضوع 
هس��ته ای ارتباط با آمری��کا و نوع برخ��ورد با رژیم 

صهیونیستی دخالت کنند. 
آیت الله یزدی تأکید کرد:  ولی فقیه مبس��وط الید 
می توان��د دس��تورات حکومتی ب��رای بخش های 
مختلف کش��ور صادر کند. این فقیه، ش��اه، مستبد 
و خودرأی نیست، بلکه ولی ای اس��ت که نایب امام 
زمان)عج( است. آن هم در چارچوب مقررات اسلامی. 
او همچنین گفته اس��ت:   چنی��ن فقیهی منتخب 
جمعی از مجتهدین اس��ت که او را از بین مجتهدان 
دیگر انتخاب کردند؛ یعنی مجلس خبرگان. به بیان 
روش��ن تر مجلس خبرگان در عرض ولایت نیست 
بلکه در طول ولایت است. کار اصلی مجلس خبرگان 
همین است که در بین فقها شایسته ترین و بهترین 
فقیه را از بین فقها تش��خیص داده و به مردم معرفی 

کند. 
وی آیت الله خامنه ای را ذخی��ره الهی برای مردم 
ایران دانس��ت و افزود:  خداوند وج��ود مقام معظم 
رهبری را به عنوان هدیه برای ما نگه داشت تا در زمان 
بتواند کشور را از فراز و نشیب ها، فتنه ها و توطئه های 
داخل��ی و خارجی دش��منان نج��ات دهد. مجلس 

خبرگان ناظر بر عملکرد ولی فقیه اس��ت. به عبارت 
روش��ن تر کمیس��یون مجلس خبرگان عالی ترین 
کمیسیون مجلس خبرگان است که نظارت بر کار 

ولی امر دارد. 
آیت الله یزدی تأکید کرد:  قوای س��ه گانه در سایه 
مقررات اسلامی قرار دارند. امام فرمودند، نمایندگان 
مجلس در بین چیزهایی که اسلامی نباشد نمایندگی 
ندارند. نه این که حق طرح چنین چیزهایی را داشته 
باشند بلکه اصلا نماینده نیس��تند که طرح چنین 
چیزی را داشته باش��ند. به عبارت دیگر نمایندگان 
مجلس انتخاب ش��دند تا اس��لام را پیاده کنند. قوه 
مجریه تشکیل شد تا تلفیق رهبری را داشته باشند 
و اسلام را پیاده کند و نمی تواند بگوید اسلام، نه. اگر 
روزی گفت اسلام نه. اس��لام به او می گوید شما نه. 
فداکاری هایی که طی دوران دفاع مقدس و پیروزی 
انقلاب اسلامی انجام شد برای حاکمیت اسلام انجام 
گرفت نه برای آب و نان. البته آب و نان باید باشد اما 
اول اس��لام، بعد آب و نان. آب و نان بدون اسلام آب و 
نانی است که در غرب هم هست. مسئولان باید همه 
به این نکته توجه داشته باشند که اسلام بر همه چیز 

مقدم است. 
او همچنین گفت: حتی اقلیت های مذهبی که در 
سایه اسلام در این کشور زندگی می کنند محکوم به 
مقررات اس��لام درباره  اقلیت های مذهبی هستند و 
باید احکام اس��لام در این خصوص اجرا شود. رئیس 
مجلس خبرگان رهبری در پایان تأکید کرد: خبرگان 
تشخیص داد که در بین منصوبان حضرت امام )عج( 
یک فرد شایس��ته تر از دیگر فقهاس��ت و این فقیه 
انتخاب شده موظف است در چارچوب اسلام حرکت 
کند و نه براساس تمایلات و نظرات شخصی. به همین 
دلیل ولی فقیه مش��اور دارد ولی به صورت شورایی 

اداره نمی شود. 
وی با انتقاد از طرح ش��ورایی شدن رهبری گفت: 
کسانی برای خودش��ان رهبری ش��ورایی را مطرح 
می کنند و خیال می کنند احکام و قوانین اس��لامی 
هم مثل مقالات روزنامه ها و برخی تئوری هاس��ت. 
درحالی که مبانی اصیل اسلامی به مجتهد می گوید 
تو اگر تأیید شدی حق تقلید ندارید. به ولی فقیه هم 
می گوید امامتی که به شما داده شده است می توانی 

مشاورت بگیری ولی نمی توانی شورایی عمل کنی. 

گپروی خط خبر

انتقاد رئیس مجلس خبرگان از طرح ایده شورای رهبری
در دانشگاه دفاع ملی مطرح شد: 

   در مقابل ولی فقیه سایر فقها نمی توانند در مسائلی مانند هسته ای، ارتباط با آمریکا و برخورد با اسراییل دخالت کنند 
   مجلس خبرگان در عرض ولایت نیست در طول ولایت است

   نمایندگان مجلس انتخاب شده اند که مسائل اسلام را مطرح کنند. در برابر مسائل دیگر اصلًا نمایندگی ندارند

حجت الاسلام حسن روحانی، رئیس جمهوری کشورمان در ادامه سفرهای 
استانی اش هفته گذشته به شیراز سفر کرد. او در این سفر علاوه بر سخنرانی 
میان مردم این اس��تان و دیدار با س��رمایه گذاران در مصاحبه مطبوعاتی با 
خبرنگاران در ش��یراز هم ش��رکت کرد. به گزارش ایرنا، روحانی در پاسخ به 
سوالی درباره فکت شیت به خبرنگاران گفت: »فکت شیت ما را رسانه های 
خارجی هم منتش��ر کردند، ما اعلام کردیم و روشنگری کردیم ولی برخی 

شبهه ایجاد کردند.«
رئیس جمهوری ادامه داد: »نظراتمان را به صراحت گفتیم و اعلام کردیم و 
به تفصیل بیان شده است اگر لازم است فکت شیت دوم را هم منتشر کنیم.« 
روحانی گفت: »عمر دولت 20ماهه اس��ت و به نیمه نزدیک می شود در این 
دولت کارهای بزرگی ش��ده است و چون فعالیت سیاست خارجی برجسته 
است، مردم با هوشیاری و چشم تیزبین آن را دنبال می کنند و این قابل تقدیر 
اس��ت.« او ادامه داد: »تش��کر می کنیم از دیپلمات ها که کار بزرگی کردند، 
همان طور که دانشمندان بزرگ ما افتخار کشور ما هستند، دیپلمات ها هم 

افتخار ما هستند که خدمت می کنند و ماجور هستند.«
رئیس جمهوری در این جلسه مطبوعاتی تأکید کرد: »در بخش سلامت کار 
عظیمی صورت گرفته است، در نشست حاشیه سازمان ملل این کار را شگفت 

و عجیب دانستند، آنها سال ها این کار را نکرده اند.«
انبارهای گندم خالی بود

روحانی در ادامه گفت:  قیمت نفت نصف شده و در شرایط تحریم، دولت 
کارهای بزرگی کرده است که از رکود خارج شدیم. تورم مهار شده است ولی 

رفع مشکلات مردم زمان بیشتر و سرمایه بیشتر می خواهد.
رئیس جمهوری گفت:  ما در کشاورزی، صنعت، انرژی و زمینه های دیگر 
رشد داش��ته ایم، طرح فاز 12 پارس جنوبی طرح خیلی عظیمی است و در 
زمینه کش��اورزی کار بزرگی انجام ش��ده، 92 میلیون تن محصول به 103 

میلیون تن رسیده، تعداد ماشین آلات زیاد شده و آبیاری نوین اجرا شده، ما 
هیچ زمانی بعد از انقلاب به اندازه امروز و امس��ال انبارهای کالای اساسی پر 
نداشته ایم. ما همیشه التماس می کردیم که موجودی انبارها به 3 ماه یا 4 ماه 

برسد اما الان موجودی انبار ما از 6 ماه بیشتر است.
وی ادام��ه داد: 7 ماه موج��ودی داریم، انبارهای گن��دم در زمانی که من 
رئیس جمهوری شدم خالی بود، شبانه روز به فکر تأمین گندم کشور بودیم، 

پس کار بزرگی انجام شده است.
مشکل آب 

روحانی گفت: معضل تأمین آب در کش��ور یک معضل کلی اس��ت، همه 
استان ها معضل دارند حتی برای آب آشامیدنی مردم مشکل داریم. یکی از 
طرح های ما در این استان، آبرسانی به 700 روستا است. هدف کلی این است 
که طرح های آبرسانی را بهتر و بهینه انجام دهیم، تأمین آب از دریا هم مدنظر 
است. طرح ما احداث نیروگاه های کوچک اتمی 100 مگاواتی و نیروگاه های 

معمولی است که همزمان برق تولید کند و آب شیرین کند تا به مصرف شرب 
برسد. او گفت: سعی ما بر این است که تولیدات داخل را تقویت کنیم، نباید 
چیزی که در داخل تولید می کنیم را رها کنیم و دستمان را به خارج از کشور 

دراز کنیم، همه بخش ها باید به تولید داخلی متکی باشند.
روحانی همچنین از مجموعه تاریخی تخت جمش��ید ه��م بازدید کرد. 
 وی در جریان بازدید از این مجموعه تاریخی، گفت که پیام این اثر باستانی

 » ما می توانیم « است. 
پیام تخت جمشید

حسن روحانی روز پنجشنبه در دومین روز از سفر خود به فارس در دیدار 
از این مجموعه جهانی اظهار کرد: »این آثار تاریخی می خواهد به ما بگوید این 
ملت، ملت بزرگی اس��ت که هرکار بزرگی را می تواند به خوبی انجام دهد.« 
او افزود: »پیام این آثار و نماد به ملت ایران، پیام باور اس��ت و همه اینها نشان 
 می دهد علم و فناوری و هنر از هزاران  س��ال پیش در این س��رزمین وجود

 داشته است.«
رئیس جمه��وری ادامه داد: »ملتی که از چند  هزار  س��ال پیش دارای این 
قدرت فکری، طراحی و  این همه فناوری سطح بالا بوده، امروز هم می تواند به 

راحتی از همه مشکلات عبور کند.«
او اظهار کرد: »ما افتخار می کنیم به ملیت ایرانی، به فرهنگ اسلام و امروز 
 هویت ما باید هویت اسلامی و ایرانی باشد.« رئیس جمهوری افزود: »دولت

 2 وظیفه دارد، یکی صیانت و حفظ این آثار است و برای این مهم هر کاری که 
لازم باشد ازجمله تخصیص بودجه انجام می دهد. « رئیس دولت تدبیر و امید 
بیان کرد: »وظیفه دیگر دولت، تکمیل این آثار است، زیرا بدون شک در کنار 
این آثار برج و بارو ها، آثار شهرها و ورودی و خروجی های یادمان های اطراف 
این اثر تاریخی است که در خاک مدفون است و باید به تدریج آنها را تکمیل 

کنیم  زیرا جاذبه های خاص خودش را دارد.«

رئیس جمهوری در سفر به شیراز: 

زودتر از دیگران »گزاره برگ« را منتشر کردیم
 پیام تخت جمشید » ما می توانیم« است
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عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی: 

آمریکایی ها در قضیه یمن به ما قول 
آتش بس داده بودند

تغیی��رات  ش�هروند| 
گسترده و بنیادین در کادر 
رهبری عربستان بسیاری 
از ناظ��ران بین الملل��ی را 
ش��وکه کرد، بس��یاری از 
تحلیلگران نیز این تغییرات 
را بی ارتباط با جنگ اخیر 
این کش��ور با یمن نمی دانند اما ای��ن تغییرات چه 
اثری بر روابط ایران و عربس��تان خواهد گذاش��ت؟ 
محمدصالح جوکار، نماینده مردم یزد در مجلس و 
عضو کمیسیون امنیت ملی می گوید: هیچ، به گفته 
آقای جوکار روابط ایران و عربستان تا زمانی که این 
کشور تلاش می کند بیداری اس��لامی را به انحراف 
بکش��د، بهبود نمی یابد. او همچنین گفته است که 
آمریکایی ها به ایران قول داده بودند برای آتش بس 
در یمن ت��لاش می کنند اما در عم��ل اقدامی انجام 

نداده اند.
تغیی�رات ایج�اد ش�ده در کادر رهب�ری 
عربستان تا چه حد متاثر از رقابت این کشور 
با ایران اس�ت و آیا می توان گف�ت در پس این 
تغیی�رات روابط ایران و عربس�تان هم تغییر 

خواهد کرد؟
با توجه به س��وابقی که ما از این افرادی که اخیرا 
منصوب شده اند، داریم نباید انتظار داشته باشیم که 
با تغییرات جدید رخداد ت��ازه ای در روابط میان دو 
کشور ایران و عربستان بیفتد. تا زمانی که عربستان 
بر سیاس��ت های غلط خ��ود در زمینه ب��ه انحراف 
کشاندن بیداری اسلامی اصرار می کند، نمی توانیم 
انتظار داشته باشیم که روابط میان دو کشور بهبود 
پیدا کند. فکر می کنم به طور مسلم در آینده نزدیک 
ش��اهد تغییرات جدی در نظام حکومتی این کشور 

خواهیم بود.
به چه دلیلی فکر می کنید این تغییرات در 

آینده نزدیک حتما رخ خواهد داد؟
به این دلیل که می دانیم مردم عربستان هم از این 
وضع راضی نیستند و به دنبال تغییر و تحولی اساسی 
در حاکمیت خود هستند. بنابراین اقداماتی که دولت 
عربستان در راس��تای تولید افراط گرایی در منطقه 
انجام می ده��د، نمی تواند تاثیری ب��ر افزایش عمر 

حکومت آنها داشته باشد. 
برخی از تحلیلگران گفته اند تغییرات ایجاد 
شده توسط ملک سلمان در راستای همراهی 
بیش�تر کادر رهبری عربس�تان با او در مورد 
مس�ائل منطقه ای اس�ت، این کادر جدید چه 
برنامه ای در دس�تورکار گذاش�ته اند که کادر 
پیشین رهبری در عربستان قادر به انجام آن 

نبود یا به عبارتی از آن سر باز می زد؟
سیاس��ت های آنها تغییر نکرده، فکر می کنم این 
افرادی هم که وارد هرم اصلی قدرت در عربس��تان 
شده اند همان سیاست های پیشین را دنبال می کنند 
حتی احتمال دارد مشکلات آنها جدی تر هم بشود. 
موضوع مهمی که درباره عربس��تان باید بدانیم این 
است که اختیار سیاست خارجی این کشور در دست 
دولتمردان آن نیست و همچنین شرایط منطقه ای 
و جاه طلبی که س��عودی ها دارن��د در امتداد اهداف 

آمریکا برای منطقه قرار می گیرد.
تاکنون مقامات مختلف جمهوری اسلامی 
باره�ا درب�اره اقدامات عربس�تان در منطقه 
به ح�کام این کش�ور هش�دار داده ان�د، چه 
ظرفیت هایی ب�رای ایران وج�ود دارد که این 

هشدارها اعلام می شود؟
ما هنوز از ظرفیت هایمان علیه عربستان استفاده 
نکردهایم. به عنوان مثال کنفرانس سران کشورهای 
اس��لامی را باید برگزار می کردیم که هنوز این کار را 
انجام نداده ای��م، هرچند لازم بود ای��ن کنفرانس را 
تش��کیل می دادیم و اجازه نمی دادیم عربس��تان به 

جنایات خود علیه یمن ادامه دهد.
با وجود ائتلافی که عربس�تان به سود خود 
تشکیل داد، این کنفرانس می توانست اقدام 

جدی از سوی ایران محسوب شود؟
قطع��ا می توانس��ت، همان طور ک��ه رایزنی های 
ما، اعضای ائتلاف را از تصمیم��ی که گرفته بودند، 
منصرف کرد. عربستان قصد داشت در حمله زمینی 
به یمن از ارتش های مصر و پاکستان استفاده کند، 
حتی موافقت اولیه آنها را هم گرفته بود ومطمئن بود 
هنگامی که نیاز داشته باشد، این ارتش ها به سود او 
خواهند جنگید اما در عمل اینطور نشد. رایزنی های 
ما باعث شد آنها خود را از جنگی کنار بکشند که هیچ 
دستاوردی برای آنها نداشت و تنها خسارت هایی را 
متوجه مردم این کشورها می کرد. این ظرفیت ها  باید 

به طور جدی تری دنبال شود. 
آق�ای ظری�ف در مصاحبه های�ی ک�ه ب�ا 
رس�انه های آمریکایی انج�ام داده به موضوع 
ارتباط ایران و آمریکا بر سر مسائل منطقه ای 
اش�اره کرده اس�ت، این ارتباط مشخصا چه 
دس�تاوردی داش�ته و چه هدفی از آن دنبال 

می شده است؟
قرار بود آتش بس صورت بگیرد و حملات عربستان 
به یمن متوقف شود. نه تنها این طور نشد بلکه شورای 
امنیت هم وارد شد و با صدور قطعنامه شرایط را بدتر 
کرد. آمریکایی ها قول داده بودند که آتشبس برقرار 
خواهد شد اما عمل نکردند. به هرحال حالا استراتژی 
آمریکا در منطقه روشن است اما جمهوری اسلامی 
همزمان باید همه گزینه ها را مدنظر داشته باشد. ما 
باید راهکارهای دیپلماتیک را درنظر بگیریم تا ملت 
یمن را از وضعیتی که عربس��تان ایجاد کرده خارج 
کنیم. فراموش نکنید ملت یمن ظرفیت هایی دارند 
که تاکنون از آن علیه عربستان استفاده نکرده اند. ما 
باید کماکان در جبهه دفاع از ملت مظلوم یمن برای 

احقاق حقوق آنها تلاش کنیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهوری: 

از سخنان رئیس جمهوری در مورد 
نیروی انتظامی سوءبرداشت شد

حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری گفت 
که از سخنان رئیس جمهوری در مورد التزام نیروی 

انتظامی به قانون، سوءبرداشت شده است .
به گزارش ایس��نا، انصاری اظهار ک��رد:  درواقع 
س��خن اصلی رئیس جمهوری این بود که نیروی 
انتظامی که اس��لحه در دس��ت دارد در برخورد با 
جرایم قانون را مدنظر قرار دهد و اجتهاد شخصی 
نکند که از این صحبت س��وءتعبیر شد و عده ای 
آن را به نحوه  دیگری پوش��ش دادند یا برداش��ت 

نادرستی از آن شد.
معاون پارلمانی رئیس جمه��ور، با بیان این که 
»سه عامل اسلام، رهبری و انسجام مردم از عوامل 
مهم تثبیت حکومت هستند« خاطرنشان کرد: 
هیچ کس نباید ب��ه دنبال تک صدای��ی و مخالف 
اختلاف سلیقه باش��د بلکه باید سلایق گوناگون 
و نشاط سیاسی در جامعه، دانش��گاه و... مجال و 

فرصت عرضه داشته باشند.

 هشدار خطیب نماز جمعه تهران 
به کسانی که از طرق نامشروع کسب 

درآمد می کنند
و  تولی��د  کار،  کاش��انی،  امام��ی  آی��ت الله 
سرمایه گذاری را عبادت دانس��ت و از کسانی که 
فساد می کنند، رشوه داده و مال قاچاق می خورند 

خواست تا دست از این کار بردارند.
به گزارش ایلنا، امامی کاشانی در خطبه هفته 
گذش��ته نماز جمعه تهران با تاکی��د بر ضرورت 
جلوگیری از گس��ترش رشوه،  فس��اد و قاچاق در 
اقتصاد کشور تصریح کرد:  ببینید کار کردن چه 
ارزش والای��ی دارد. خانواده هایتان را از پول حلال 
تامین کنید، نه از فس��اد و قاچاق. زنان و فرزندان 
اگر می بینند همسر یا پدرشان سرمایه اش را از راه 
رشوه و قاچاق افزایش می دهد، او را نهی کنند. اگر 
به شما گفت که به شما ربطی ندارد با او بحث نکنید 
اما بدانید گفتن اثر دارد.  ای پدرانی که سرمایه تان 
با رشوه، قاچاق و از راه غلط و باطل به دست آمده 
 است، ماه رجب اس��ت، تا قبل از آن که دیر شود، 

توبه کنید.

سفر معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری به قم

آیت الله موسوی اردبیلی:  جامعه باید 
به سمت عقل گرایی پیش برود

س��ورنا س��تاری در س��فر یک روزه اش به قم 
 ب��ا برخی مراج��ع تقلید و آی��ات عظام دی��دار و 
گفت و گو کرد. به گزارش ایسنا، او در جریان این 
سفر با آیت الله س��یدعبدالکریم موسوی اردبیلی 
دیدار و این مرجع تقلی��د در این دیدار اظهار کرد: 
جامعه باید به سمت عقل گرایی پیش برود و در این 
عرصه باید برنامه ریزی کنیم و با دقت از نیروهای 
داخلی بهره بگیری��م. این مرجع تقلید افزود: باید 
برنامه های��ی را ارایه دهیم که ب��ا جامعه مذهبی 
سازگاری داشته باش��د و این بسیار مهم است که 
نمی توان از آن چشم پوشی کرد. همچنین آیت الله 
عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید هم در دیداری 
با ستاری، از خام خوری نفت در کشور انتقاد کرد و 
افزود:  این روش باعث از بین رفتن اقتصاد کشور 
می شود. وی گفت:  خامخوری موضوعی است که 
قرآن کریم آن را نه��ی کرده و ما نیز باید به این امر 
توجه داشته باشیم که نفت فروشی کاری را درست 
نمی کن��د. آیت الله جوادی آملی تصری��ح کرد:  ما 
نیروهای داخلی و فکر ایرانی داریم و باید از این فکر 
استفاده کنیم و بدانیم که هویت ایرانی و فکر ایرانی 
می تواند تاثیر داشته باشد و مشکلات را رفع کند. 
آیت الله حسین وحیدخراسانی از مراجع تقلید نیز 
بر لزوم تقویت بنیان های علمی در ایران تاکید کرد. 
آیت الله وحیدخراس��انی با اشاره به گسترش علم 
در دنیا گفت:  آنها به دنبال عل��م رفته و فنون یاد 
گرفتند اما ما که در مرکز این گوهر هستیم هنوز 
نتوانسته ایم از مسائل علمی اس��تفاده کرده و در 
گسترش علوم بکوشیم، هر چند تلاش هایی شده 

اما باید این تلاش ها روز به روز گسترش یابد.

معاون تقنینی معاونت پارلمانی 
ریاست جمهوری: 

اصلاح طلبان 22 میلیون رأی دارند 
محمدرضا خباز، معتقد است هر دو مجموعه 
اصولگرا و اصلاح طلب باید فکر کارشناسی نسبت 
به مجلس دهم داشته باشند و بهترین، قوی ترین 
و معتدل ترین افرادش��ان را برای معرفی به مردم 

انتخاب کنند.
به گ��زارش خبرآنلای��ن، خب��از با اش��اره به 
برنامه ریزی ه��ا و تح��رکات انتخابات��ی جریان 
راهب��ردی  ش��ورای  تش��کیل  و  اصلاح��ات 
اصلاح طلبان برای انتخابات مجلس دهم، به نامه 
نیوز گفت: اصلاح طلبان دامنه بسیار وسیعی در 
کشور دارند و نزدیک به 22 میلیون رأی در کشور 
دارند، حتی در زمانی که مش��ارکت پایین بوده و 
رأی کمی داش��تند، نزدیک به 14 میلیون رأی را 
به خود اختصاص دادند. در ای��ن دور از انتخابات 
 هم دیدید که کمک شان به آقای روحانی بسیار 

موثر بود.
محمدرض��ا خباز، مع��اون تقنین��ی معاونت 
پارلمانی ریاست جمهوری با اشاره به این که برخی 
اختلافات در جریان اصلاحات وجود دارد، افزود: 
با وجود اختلاف سلیقه هایی که بین اصلاح طلبان 
وج��ود دارد، معتقدم قطعا هم��ه مجموعه های 
اصلاح طلب چه احزاب و چه این شورا می توانند 
در جریان انتخابات هماهنگ و نقش آفرین باشند.

یادگار گرام��ی امام تاکید ک��رد: بزرگترین دِین ما 
این است که نام امام را برای جامعه و نسل بعد، توأم با 

آزادگی، رفاه و مشکل گشایی زنده نگه داریم.
به گزارش جم��اران، حجت الاسلام والمس��لمین 
سیدحسن خمینی طی سخنانی در جمع مسئولان 
س��تاد اجرایی فرمان امام و بنیاد برکت، با ارزش��مند 
دانس��تن اقدامات این س��تاد اظهار کرد: آن که به نام 
امام در جامعه ما فعالیت می کند، باید زینت امام باشد؛ 
همان گونه که از معصومین)ع( نقل ش��ده اس��ت که 
»برای ما زینت باشید و مایه سرافکندگی نباشید« و 
از همین رو هر مجموعه ای که نام امام دارد و در رأس 
آن خود جمهوری اس��لامی، باید زینت امام بوده و با 
عملکردی که نش��ان می دهد، باعث محبوبیت خود 

شود. وی با امیدوار کننده خواندن گزارش رئیس ستاد 
اجرایی فرمان امام اف��زود: آن زینتی که باید نام امام را 
در بر داشته باشد در مجموعه ستاد اجرایی شاهدیم و 
امیدواریم که این مجموعه بعُد خدمتگزاری خود را در 
جامعه تقویت کند تا در هر نقطه دور این مرز و بوم که 
برویم، نام ستاد و بنیاد برکت را توأم با خدمت و کمک 

به محرومان ببینیم.
یادگار امام به حجم بالای سرمایه گذاری بنیاد برکت 
اشاره کرد و با اشاره به تاکید رئیس ستاد اجرایی فرمان 
امام بر این که این ستاد رقیب بخش خصوصی نیست، 
ادامه داد: این که ستاد در جایی سرمایه گذاری می کند 
که کسی امکان حضور در آن را ندارد، یک م ژده و خبر 

خوش است.

وی گفت: ای��ن مجموعه و همه ما نس��بت به امام 
دین بزرگ��ی داریم و بزرگترین دین ما این اس��ت که 
نام امام را برای جامعه و نس��ل بعد، توأم ب��ا آزادگی، 
رفاه و مشکل گش��ایی زنده نگه داریم که من این عزم 
را در مجموعه ستاد اجرایی دیدم و امیدوارم به کمال 

مطلوب خود  برسد.
وی همچنین به شوخی خطاب به دست اندرکاران 
این س��تاد گفت: بعض��ی جاها مردم فک��ر می کنند 
آنچه ش��ما انجام می دهید، چون نام امام را دارید، زیر 
نظر ما انجام میشود و ش��کایتتان را به من میکنند 
درحالی که من به آنها میگویم اینها اگر از من چیزی 
نگیرند، خوب اس��ت و این مجموعه ارتباطی به بیت 
امام ندارد. یادگار امام پیش از س��خنان خود، به مدت 

دو س��اعت از خدمات و دستاوردهای اجتماعی ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام و بنیاد برکت وابسته به این 
ستاد بازدید کرد و مسئولان مربوطه توضیحات لازم 
را درخصوص خدمات بهداش��تی و درمانی، صنعتی، 
تولیدی و... به وی ارایه کردند. همچنین در این مراسم 
آیت الله سیدمحمد موس��وی بجنوردی، محمدعلی 
انصاری و جمعی از مدیران موسسه تنظیم و نشر آثار 

امام خمینی)ره(  نیز حضور داشتند. 

حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی در جمع مسئولان ستاد اجرایی فرمان امام: 

آن که به نام امام فعالیت می کند، باید زینت ایشان باشد، نه مایه سرافکندگی


